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PROTOKÓŁ  Nr XXV 

 zwyczajnej   sesji  Rady  Gminy  Gietrzwałd 

odbywającej się dnia 21 i 29   marca   2017 r. 

 
Początek  sesji  21 marca 2017r o godz.  1000   do godz. 1430, 

Przerwa w obradach, ciąg dalszy    29 marca 2017r od godz. 1630  

zakończenie  sesji o godz. 1750. 

 
Ad.1. Otwarcie,  dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Marek Nowogrodzki dokonał otwarcia sesji i powitał wszystkich 

zebranych. Na sesji obecnych było 13 radnych (lista obecności załącznik nr 1) 

nieobecni usprawiedliwieni: Grzegorz Rupiński i Radosław Błaszczyński. Radosław 

Błaszczyński 17 marca 2017 r złożył pisemną rezygnację z mandatu radnego.  

Ustawowy skład Rady Gminy liczy 15 radnych. Przewodniczący stwierdził kworum. Na 

sesję na zaproszenie Wójta i Przewodniczącego Rady przybyła Starosta Małgorzata 

Chyziak i dyrektor Powiatowej Służby Drogowej Artur Bal. Obecni byli również: , 

Sekretarz Halina Bienkiewicz, kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych 

Agnieszka Kochanowska, kierownik GOPS Elżbieta Biadała, kierownik Referatu 

Planowania Przestrzennego, Drogownictwa, Nieruchomości i Ochrony Środowiska 

Krzysztof Burski, kierownik Referatu Podatków i Opłat Krystyna Dzikowska, kierownik 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Jan Kasprowicz, kierownik Posterunku Policji w 

Gietrzwałdzie Dariusz Kamiński, Gminny Komendant OSP Gerhard Kryks, dyrektor 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego i radna powiatowa Grażyna Grzegorzewska, sołtys 

Naterek Zbigniew Kukuć  oraz mieszkańcy gminy (lista gości  załącznik nr 2.) 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

2. Wizyta starosty powiatu olsztyńskiego. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu lokalu w Sząbruku(ośrodek 

zdrowia). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu lokalu w Gietrzwałdzie (ośrodek 

zdrowia). 

5. Informacja o działalności Ochotniczych Straży Pożarnych działających na terenie gminy. 

6. Informacja o stanie  bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie 

7. Przyjęcie protokołu XXIV sesji. 

8. Interpelacje.  

9. Sprawozdanie  Wójta. 

10. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

11. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistego błędu pisarskiego w uchwale  

Nr XXIV/238/2017 z dnia 26 stycznia 2017r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gie-

trzwałd na rok 2017. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji celowej dla samorządowego zakładu budżetowego. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie dzia-

łań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie   zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego 

16. Podjęcie uchwały w sprawie   zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie na dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w gminie 

Gietrzwałd”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany W P Finansowej Gminy Gietrzwałd na lata 2017–

2028. 

18. Podjęcie uchwały  sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2017 rok 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na uzyskanie jako zabezpieczenia gwa-

rancji bankowej ustanowionej w związku z realizacją projektu „Kreatywnie i twórczo - 

nowy wymiar edukacji w Biesalu” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wo-

jewództwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 współfinansowanego z Europej-

skiego Funduszu Społecznego. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimna-

zjum do nowego ustroju szkolnego. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie   rozpatrzenia skargi z  dnia 31  stycznia 2017 r.  na dzia-

łanie Wójta. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca gminy w sprawie obni-

żenia ceny odpadów dla rodzin posiadających Kartę dużej Rodziny. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu Po-

mocy Społecznej w Grazymach 

24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy Gietrzwałd na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy Gietrzwałd na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu wyborczym. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia  dróg  do  kategorii  dróg  gminnych i ustalenia 

ich przebiegu. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa War-

mińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Pasłęki 

28. Podjęcie uchwały uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Ma-

zurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Środkowej Łyny 

29. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany Studium uwarunkowań i kierun-

ków zagospodarowania przestrzennego gminy Gietrzwałd. 

30. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący  zaproponował następujące zmiany w porządku obrad:  
1) Skreślenie pkt  29,  
2) Punkty: 14,  15,  17  i  19   zrealizować po punkcie 29 w wymienionej kolejności.  

 

Odbyło się głosowanie nad przyjęciem zaproponowanych zmian – 13 głosów za. Od-

było się głosowanie nad przyjęciem porządku obrad ze zmianami – 13 głosów za.  
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Przewodniczący udzielił głosu Staroście Małgorzacie Chyziak. Zapytał o plany staro-

stwa na 2017 rok, poprosił o informację na temat miejsca gminy Gietrzwałd w ZIT i o 

przedstawienie stylu współpracy z radą powiatu. Pani Starosta odpowiedziała, że sy-

tuacja finansowa powiatu jest dobra, na inwestycje drogowe przeznaczono 27 mln zł. 

Gmina Gietrzwałd wykonuje swoją inwestycje w ramach ZIT. 31 marca odbędzie się 

sesja powiatu na której zostaną przekazane gminie grunty przy drodze Nr 16 aby 

gmina mogła swoją inwestycję ZIT zrealizować. ZIT to Zintegrowane Inwestycje Tery-

torialne związane z miejskim obszarem funkcjonalnym miasta Olsztyna. Przystąpiło do 

nich 6 gmin graniczących bezpośrednio z Olsztynem. Pojawiła się możliwość pozyska-

nia środków unijnych na inwestycje w ramach ZIT. Gminy i powiat wytypowały drogi 

do przebudowy w ramach ZIT. Unia Europejska wskazała dwa priorytety na które 

można ubiegać się o dofinansowane z jej środków. W jednym z nich można było uzy-

skać dofinansowanie do położenia asfaltu na drodze a w drugim oprócz położenia as-

faltu wykonanie infrastruktury około drogowej takiej jak: przystanki, przejścia dla pie-

szych, oświetlenie, zatoki autobusowe. W drugim priorytecie obowiązują proporcje 49 

: 51 tj. 49% środków to wydatki na asfalt a 51% na infrastrukturę. Pula środków na 

inwestycje określona w latach 2014 – 2015 okazała się za mała gdyż nie uwzględniono 

wszystkich kosztów. Inwestycja ZIT powiatu na terenie gminy Gietrzwałd będzie reali-

zowana w latach 2018 – 2019. Gmina Gietrzwałd złożyła wniosek na swoją inwestycję 

przekraczając umówioną wcześniej wartość inwestycji. Spowodowało to, że zabrakło 

środków na wniosek powiatu na drogę na terenie gminy Gietrzwałd. Montaż finansowy 

wniosku przewiduje 85% środków unijnych, 15% wkładu własnego. Wkład własny dzie-

lony jest na pół między powiat a gminę. Z powodu mniejszych środków należało podjąć 

decyzję czy zrezygnować z którejś inwestycji czy zmniejszyć ich zakres. Na  spotkaniu 

zainteresowanych zdecydowano, że przewidziany do realizacji odcinek drogi Gietrz-

wałd – Siła zostanie skrócony o odcinek Sząbruk – Siła, gmina Purda również skróciła 

odcinek drogi na swoim terenie, pozostałe gminy zaproponowały inne rozwiązania. 

Umówiono się, że jeśli powstaną oszczędności to zostaną przekazane na realizację 

skróconych odcinków dróg. Przy realizacji gminnej inwestycji w gminie Gietrzwałd po-

jawiła się kwestia wykupienia gruntu. Szacuje się,  że zgodnie z obowiązującymi prze-

pisami, po dokonaniu wyceny (1m2  gruntu  za tereny mieszkalno-usługowe ponad 

40zł, za grunty rolne i leśne  2-3zł, za drogi ok. 21zł) do zapłaty będzie to kwota ok. 

763.000zł. z tego osoby fizyczne otrzymają 251.432zł a lasy państwowe 511.489zł. 

Przy wycenie gruntów dla lasów zastosowano zasadę korzyści.  

 
Starosta poinformowała o kolegialnym organie – zarządzie -  decydującym o sposo-

bie zarządzania powiatem. Rada powiatu podejmuje uchwały. Starosta jest organem 

wykonawczym. Spotkania zarządu i komisji odbywają się często. Przepływ  informacji 

miedzy radnymi a starostą jest bardzo dobry. Współpraca między organami układa 

się dobrze.  

Przewodniczący zapytał dyrektora Powiatowej Służby Drogowej Artura Bala czy od 

spotkania z mieszkańcami gminy w ramach konsultacji projektu przebudowy drogi Gie-

trzwałd – Siła ktoś z gminy Gietrzwałd interesował się tym tematem. Dyrektor poinfor-

mował, że spotkanie konsultacyjne odbyło się 31 października br. Wcześniej projekt 

został umieszczony na stronie internetowej gminy. Mieszkańcy wnieśli uwagi do pro-

jektu. Ze względu na zaistniałą sytuację, po złożeniu wniosku gminy Gietrzwałd na 
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przebudowę drogi w Gronitach, trzeba było zdecydować o innym zakresie inwestycji w 

oparciu o posiadane środki. W lutym ubiegłego roku na spotkaniu w ratuszu olsztyń-

skim ustalono, że skróceniu ulegnie odcinek drogi przewidziany do przebudowy do 

odcinka Gietrzwałd – Sząbruk. Po spotkaniu konsultacyjnym były telefony od miesz-

kańców którzy interesowali się losami projektu. Przewodniczący zapytał starostę czy 

wójt gminy Gietrzwałd poinformował członków ZIT o tym, że złożył wniosek o dofina-

sowanie inwestycji na kwotę wyższą o 2,5mln zł od wcześniej uzgodnionej. Kwota 

wniosku nie była przedstawiona radnym i nie była z nimi konsultowana. Starosta od-

powiedziała, że wójt nie uprzedził pozostałych członków ZIT. Wszyscy dowiedzieli się 

o tym po złożeniu wniosku przez gminę Gietrzwałd. Było to dla wszystkich zaskocze-

niem. Ustalono bowiem, że wnioski będą składane w różnym czasie ale na kwotę jaką 

ustalono w rozmowach. Wójt był na spotkaniu członków ZIT jakie zwołał prezydent 

Olsztyna gdy dowiedział się o wniosku złożonym przez gminę Gietrzwałd. Przewodni-

czący zapytał skąd wzięły się dysproporcje w cenie przebudowy drogi do Gronit i drogi 

powiatowej Gietrzwałd – Sząbruk. 3,7 km drogi do Gronit ma kosztować 6,5 mln zł plus 

koszt  wykupu gruntu ok. 763 tys. zł  a  9 km drogi powiatowej - 7 mln złotych. Odpo-

wiedzi udzielił dyrektor Artur Bal. Poinformował, że komitet sterujący projektu to 6 gmin 

i miasto które jest liderem projektu. Powiat jest tylko beneficjentem wiec nie ma prawa 

głosu. Droga do Gronit w czasie ustaleń miała kosztować 3 mln złotych. Dopiero gdy 

złożony został wniosek okazało się, że ma kosztować 6,5 mln zł. Odpowiedzi na pyta-

nie skąd taki koszt należy szukać w dokumentacji przebudowy bo tam podany jest 

zakres prac.  

Iwona Omilian zapytała, co jest powodem wycinania drzew przy drodze Gietrzwałd – 

Siła i kto te prace nadzoruje oraz jaka jest historia powstania objazdu drogi powiatowej 

w Kudypach, konkretnie dla czego nie było tego objazdu  w chwili zamknięcia drogi 

powiatowej.  

Dyrektor A. Bal odpowiedział, że drzewa w pasie drogowym drogi powiatowej wycina 

powiat po uzyskaniu zgody gminy. Karpy wyciętego drzewa również są usuwane.  W 

gminie Gietrzwałd nie jest jeszcze realizowana wycinka drzew spowodowana inwesty-

cją w ramach ZIT. Dyrektor wyjaśnił także zasady znakowania drzew do wycinki.  

Objazd drogi – A. Bal poinformował, że projekty organizacji ruchu na drogach powia-

towych zatwierdza starosta.  Z wnioskiem występuje wykonawca inwestycji. W tym 

przypadku do starostwa wpłynęła prośba gminy aby nie uzgadniać projektu organizacji 

ruchu do chwili zawarcia przez gminę porozumienia w tej sprawie z wykonawcą. Sta-

rostwo zostało poinformowane o zawarciu porozumienia i umowy między gminą a wy-

konawcą w sprawie objazdu zamkniętej drogi. Objazd wyznaczono drogą przez Gro-

nity i drogą  przez  Gietrzwałd. Projekt uzyskał pozytywną opinię policji i generalnej 

dyrekcji dróg krajowych. Starosta zatwierdziła projekt. Mieszkańcy wtedy poinformo-

wali starostę, że zostali postawieni przed faktem dokonanym gdyż  projekt organizacji 

ruchu nie był z nimi konsultowany. Objazd nie spełnia ich oczekiwań. Po tej informacji 

mieszkańcy zorganizowali szereg spotkań w tej sprawie w Naterkach.  Na pierwszym 

z nich nie było przedstawiciela powiatu z powodu zbyt późnego zawiadomienia. Odbyły 

się jeszcze dwa spotkania:  23 czerwca br.  przedstawiciele starostwa wyjaśnili miesz-

kańcom procedurę wprowadzenia w życie  projektu organizacji ruchu który wskazywał  

objazd drogi w Kudypach. W  lipcu br. na drugim spotkaniu w którym uczestniczyli: 
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mieszkańcy, przedstawiciele wykonawcy, przedstawiciele gminy i powiatu oraz nadle-

śniczy nadleśnictwa Kudypy. Na tym spotkaniu  powstała koncepcja wykorzystania do 

objazdu dróg leśnych, po uprzednim dostosowaniu ich do  przejazdu. Nadleśnictwo 

jednak  w krótkim czasie  wycofało się ze swojej propozycji. Po dokładnej analizie pro-

jektu organizacji ruchu i uwzględnieniu stanowiska mieszkańców starosta korzystając 

ze swego prawa zarządzającego drogą wystosowała pismo do wykonawcy obwodnicy 

na tym  odcinku  aby przygotował kolejny projekt organizacji ruchu, tym razem zaak-

ceptowany przez mieszkańców. Firma Intercor przedłożyła projekt organizacji ruchu w 

którym przewidziała jako objazd wskazywany przez mieszkańców bajpas – przejazd 

przez plac budowy.  Projekt ten uzyskał akceptację starosty i spełnił oczekiwania 

mieszkańców.  

Przewodniczący zapytał kiedy zostaną załatane dziury w drogach powiatowych gdyż 

drogi te są w fatalnym stanie. Dyrektor odpowiedział, że  do końca maja wykonawcy 

mają usunąć wszystkie ubytki na terenie całego powiatu. W pierwszej kolejności będą 

naprawiane główne ciągi przebiegające przez gminy. Do naprawienia jest 58 km dróg. 

Na tempo napraw wpływają warunki atmosferyczne.  

Małgorzata Łączyńska zapytała czy w projekcie przebudowy drogi Gietrzwałd – Szą-

bruk przewidziana jest budowa chodników na terenie miejscowości.  A. Bal odpowie-

dział, że w projekcie przewidziano ale na obecną chwilę ograniczone środki  mogą 

spowodować  iż trzeba będzie okroić projekt infrastruktury aby wykonać drogę o od-

powiednich parametrach. Gdy będzie już gotowy projekt po konsultacjach zostanie on 

przedstawiony mieszkańcom i wtedy można kierować uwagi.  

Małgorzata Łączyńska prosiła  o postawienie lustra przy przystanku autobusowym w 

Sile. Ułatwiłoby to bezpieczny wyjazd z ulicy Bursztynowej. A. Bal odpowiedział, że 

przyjęto iż jeśli jest taka potrzeba to lustro może zostać zakupione przez gminę i usta-

wione w pasie drogowym po uprzednim uzgodnieniu z powiatem. Krzysztof  Burski 

poinformował, że lustro ustawione w tym miejscu nie poprawi widoczności. Odbył już 

rozmowy z powiatową służbą drogową i ustalono, że ścięcie pobocza oraz wycięte 

drzew poprawi widoczność. Prace te zostaną wykonane przez powiat z pomocą gminy.  

Małgorzata Łączyńska zapytała czy rozwiązany zostanie problem właścicieli działek w 

Sząbruku którzy nie mają zjazdu na drogę powiatową. K. Burski odpowiedział, że pro-

jekt przebudowy drogi powiatowej przewiduje zjazd z terenu tych działek i zostanie on 

wykonany gdy droga będzie przebudowywana. Jeśli mieszkańcy chcą ze zjazdu ko-

rzystać wcześniej to powinni wystąpić do PSD z prośbą o lokalizację zjazdu.  

Michał Puszczało podziękował za odwodnienie odcinka drogi Biesal – Guzowy Młyn i 

zapytał czy planowany jest remont nawierzchni tej drogi. Starosta odpowiedziała że 

tak jeśli pozwolą na to środki.  

Przewodniczący udzielił głosu byłej radnej Urszuli S. która poprosiła o podanie jakie 

jeszcze zostały czynności do wykonania aby przebudowa drogi powiatowej Gietrzwałd 

– Siła  rozpoczęła się, kiedy to nastąpi ( prośba o podanie daty). Starosta odpowie-

działa, że nie potrafi podać żadnych terminów dotyczących realizacji inwestycji. Poin-

formowała, że wniosek o dofinansowanie tej inwestycji zostanie złożony w grudniu br. 

W budżecie starostwa są środki przeznaczone na wkład własny inwestora.  

Przewodniczący podziękował gościom za przybycie i udzielenie informacji. 

Zarządził przerwę od godz. 1150  do godz. 1200. 
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Ad.3. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu lokalu w Sząbruku 

(ośrodek zdrowia). 

Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Odbyło się głosowa-

nie nad podjęciem uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu lokalu w Sząbruku 

(ośrodek zdrowia) – 12 za (na sali nieobecna w czasie głosowania A. Gedig).  

 

Ad.4.Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu lokalu w Gietrz-

wałdzie (ośrodek zdrowia). 

Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Odbyło się głosowa-

nie nad podjęciem uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu lokalu w Gietrzwał-

dzie (ośrodek zdrowia) – 11 za, 1 osoba wstrzymała się od głosu (na sali nieobecna w 

czasie głosowania A. Gedig)  

Ad.5.Informacja o działalności Ochotniczych Straży Pożarnych działających na 

terenie gminy. 

Gerhard Kryks – Gminny Komendant OSP przedstawił sprawozdanie z działalności 

ochotniczych straży pożarnych za 2016 rok ( załącznik do protokołu). 

Ad.6.Informacja o stanie  bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie. 

Kierownik Posterunku w Gietrzwałdzie Dariusz Kamiński przedstawił sprawozdanie z 

pracy posterunku w 2016 roku. Poinformował o obsadzie osobowej posterunku, staty-

styce zdarzeń i wykrywalności przestępstw. A. Robaczewski zasygnalizował, że przez 

Gietrzwałd przejeżdżają duże ciężarowe samochody mimo iż ich ciężar jest większy 

niż wynosi nośność mostów. Zdarza się również często, że samochody przyjeżdżające 

do Karczmy parkują w  niedozwolonym miejscu. Radny prosił aby policjanci interwe-

niowali w tych przypadkach. 

Ad.7.Przyjęcie protokołu XXIV sesji. 

Radni nie mieli uwag do protokołu XXIV sesji. Odbyło się głosowanie nad przyjęciem 

protokołu – 13 głosów za.  

 

Ad.8.Interpelacje.  

Do interpelacji zgłosili się: 

Michał Puszczało – czy są opracowane, jeśli tak, to kiedy zostaną przedstawione ra-

dzie materiały dotyczące przekształcenia zakładu gospodarki komunalnej w spółkę, 

Na jakim etapie jest projekt programu który zachęci przedsiębiorców do inwestowania 

na terenie gminy Gietrzwałd,  

Małgorzata Lewandowska: 

1) kto sfinansował wykonanie drogi do działki 296/6 w obrębie Woryty,   kto sfinanso-

wał wykonanie przyłącza wodociągowego i dlaczego było budowane aż od nieru-

chomości p. F.  

2) Czy gmina posiada projekt na przyłącze wodociągowe i akt notarialny na służeb-

ność na przejście wodociągu do posesji p. F. Czy gmina posiada pełną dokumen-

tację wraz ze służebnością  do gruntu na ww. kanalizację i czy jest ona drożna . 

Iwona Omilian, Małgorzata Łączyńska, Jolanta  Wilewska i Aleksandra Gedig – od-

bywa się intensywna wycinka drzew przy drodze powiatowej Gietrzwałd – Siła. Co jest 

powodem i kto nadzoruje te prace. 

Jolanta Wilewska – prośba o naprawienie ulicy Aksamitnej w Sząbruku.  

Aleksandra Gedig: 
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1) prośba, w imieniu mieszkańców o załatanie dziur  od drogi DK16  w stronę Łup-

stycha, 

2) czy jest szansa aby w porozumieniu z lasami wykonać odwodnienie przy budynku 

nr 56 w „Małym  Łupstychu”.  

Ad.9.Sprawozdanie  Wójta. 

Wójt jeszcze nie przybył na sesję więc realizacja tego punktu stała się niemożliwa.  

Ad.10.Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

Eugenia Ratowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 

odbyła jedno posiedzenie na którym analizowała skargę na działanie wójta i sporzą-

dziła sprawozdanie z pracy Komisji za 2016 rok. Odczytała sprawozdanie z działalno-

ści Komisji - stanowi załącznik do protokołu  posiedzenia Komisji z 14 marca 2017r.  a 

stanowisko w sprawie skargi przedstawiła przy realizacji tego punktu porządku obrad.  

 

Anna Otta – z-ca przewodniczącej Komisji Społecznej poinformowała, że Komisja od-

była jedno posiedzenie. Wyjechała w teren aby po dwóch  latach sprawdzić realizację 

wniosków Komisji odnośnie remontów budynków komunalnych. Tylko jeden wniosek 

nie został zrealizowany. Po obejrzeniu budynków komunalnych Komisja wniosła ko-

lejne wnioski,  wnioskowała o stworzenie gminnego programu ochrony zdrowia psy-

chicznego, rozpatrzyła wnioski o lokale komunalne, wnioskowała o umieszczenie na 

stronie internetowej urzędu gminy informacji przydatnych mieszkańcom takich jak go-

dziny pracy ośrodka zdrowia, apteki, rozkłady jazdy autobusów. Po wizycie w budyn-

kach socjalnych komisja stwierdziła potrzebę utworzenia przy nich placu zabaw dla 

dzieci. W dniach 18 – 19 marca gminę odwiedził ambulans MC Donalda. Wykonano  

ultrasonograficzne  badania przesiewowe 135 małych dzieci w ramach akcji „Nie no-

wotworom u dzieci”. Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim którzy pomogli 

wprowadzić w życie pomysł przeprowadzenia badań u dzieci.  

Michał Puszczało przewodniczący Komisji Gospodarczej poinformował, że komisja 

pracowała na jednym spotkaniu wspólnie z pozostałymi komisjami rady. Komisje ana-

lizowały materiały na sesję w dniu 23 marca 2017r. Przewodniczący przedstawił rad-

nym analizę poszczególnych projektów uchwał.  

Ad.11.Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 

Radni którzy na poprzedniej sesji zgłosili się do interpelacji na dzisiejszej otrzymali 

odpowiedzi na piśmie na swoje interpelacje i odczytali je. Lista zgłaszających interpe-

lacje i odpowiedzi na nie stanowią załącznik do protokołu. 

Ad.12.Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistego błędu pisarskiego 

w uchwale Nr XXIV/238/2017 z dnia 26 stycznia 2017r. w sprawie uchwalenia bu-

dżetu gminy Gietrzwałd na rok 2017. 

Komisje po  wysłuchaniu wyjaśnień skarbnika pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie sprostowania oczywistego 

błędu pisarskiego w uchwale Nr XXIV/238/2017 z dnia 26 stycznia 2017r. w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Gietrzwałd na rok 2017 -  13 głosów za.  

 

Ad.13.Podjęcie uchwały w sprawie dotacji celowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego. 
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Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odbyło się głosowanie nad podję-

ciem uchwały w sprawie dotacji celowej dla samorządowego zakładu budżetowego – 

13 głosów za.  

Ad.16.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie 

na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Uporządkowanie gospodarki 

wodno-ściekowej w gminie Gietrzwałd”. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odbyło się głosowanie nad podję-

ciem uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Wojewódzkim Fun-

duszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie na dofinansowanie za-

dania inwestycyjnego pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w gminie 

Gietrzwałd”  -  13 głosów za.  

Ad.18. Podjęcie uchwały  sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2017 

rok. 

Na spotkaniu komisji radni wnioskowali o dokonanie zmian w projekcie uchwały. Zo-

stały one wprowadzone do przedłożonego do głosowania projektu uchwały. Komisje 

zaopiniowały go pozytywnie.  Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały sprawie 

zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2017 rok  -  13 głosów za.  

Ad.20. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podsta-

wowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego. 

Radni na spotkaniu komisji wnieśli uwagi do projektu uchwały. W przedłożonym rad-

nym do głosowania projekcie uchwały zostały one uwzględnione. Odbyło się głosowa-

nie nad podjęciem uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawo-

wych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego – 13 głosów za. 

 

Ad.21.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z  dnia 31  stycznia 2017 

r. na działanie Wójta. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała że Komisja po przeanalizowaniu 

skargi jednogłośnie uznała skargę za zasadną. Komisja wysłucha wyjaśnień Wójta i 

pracowników oraz składającej skargę.  Komisja  wystąpiła o poradę prawną w tej spra-

wie do kancelarii prawnej udzielającej porad prawnych on-line. Na prośbę Sekretarz 

przewodnicząca komisji odczytała tę opinię prawną. Członkowie komisji poinformowali 

że podjęli się mediacji miedzy wójtem a skarżącą ale niestety mediacje się nie powio-

dły. Głos zabrała sekretarz wyjaśniając że skarżąca została poinformowana o kontroli. 

W podstawie prawnej nie podano jednostki redakcyjnej zarządzenia wójta które przy-

wołano. W odpowiedzi na wniosek o udostępnienie informacji publicznej przywołano 

paragraf zarządzenia wójta. Zdaniem sekretarz strategicznym przepisem do przepro-

wadzenia kontroli zarządczej jest ustawa o finansach publicznych ( art. 69 ust 1 pkt 2). 

Kontrola zarządcza obejmuje całą działalność jednostki. Komunikat Ministra Finansów 

zawiera zbiór wskazówek jak należy kontrolę zarządczą przeprowadzać. Zdaniem se-

kretarz kontrola została przeprowadzona prawidłowo. Przeprowadzana jest jeśli za-

chodzi podejrzenie uchybień. Uważała, że zostały naruszone obowiązki pracownicze 

przez skarżącą.  W czasie kontroli nie nastąpiło przetwarzanie danych osobowych.  

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z  dnia 

31  stycznia 2017r. na działanie Wójta i uznanie jej za zasadną –  10 głosów za, 2 

głosy przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
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Ad.22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca gminy w 

sprawie obniżenia ceny odpadów dla rodzin posiadających Kartę dużej Rodziny. 

Anna Otta podzieliła się z radnymi swoim spostrzeżeniem iż wnioskodawca  pisze o 

rodzinach posiadających Kartę Dużej Rodziny a w projekcie uchwały mowa jest o ro-

dzinach wielodzietnych. Nie są to pojęcia tożsame. Iwona  Omilian wystąpiła z wnio-

skiem  przełożenie rozpatrzenia uchwały na następną sesję. Odbyło się głosowanie 

nad  wnioskiem o przełożenie rozpatrywania uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

mieszkańca gminy w sprawie obniżenia ceny odpadów dla rodzin posiadających Kartę 

Dużej Rodziny na następną sesję – 13 głosów za.  

Ad.23. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania 

w Domu Pomocy Społecznej w Grazymach. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu Pomocy Spo-

łecznej w Grazymach  -  13 głosów za.  

Ad.24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy Gietrz-

wałd na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy Gietrzwałd na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wybor-

czych – 13 głosów za.  

Ad.25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy Gietrz-

wałd na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  podziału gminy Gietrzwałd na okręgi wybor-

cze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym – 13 głosów za.  

Ad.26. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia  dróg  do  kategorii  dróg  gmin-

nych i ustalenia ich przebiegu. 

Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt chwały o zmianie kategorii 

wszystkich dróg wymienionych w projekcie uchwały. Odbyło się głosowanie nad pod-

jęciem uchwały w sprawie zaliczenia  dróg  do  kategorii  dróg  gminnych i ustalenia 

ich przebiegu – 13 głosów za.  

 

Ad.27. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Wo-

jewództwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajo-

brazu Doliny Pasłęki. 

Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt chwały. Odbyło się głosowanie 

nad podjęciem uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Wojewódz-

twa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Pa-

słęki – 13 głosów za.  

 

Ad.28. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Wo-

jewództwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajo-

brazu Doliny Środkowej Łyny.  
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Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt chwały. Odbyło się głosowanie 

nad podjęciem uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Wojewódz-

twa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny 

Środkowej Łyny – 13 głosów za.  

 

Ad.29. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany Studium uwarunko-

wań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Gietrzwałd.- skre-

ślony. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. Poinformował, że termin drugiego posie-

dzenia zostanie ustalony i podany do wiadomości. 

 

Przewodniczący wyznaczył datę drugiego posiedzenia na dzień 29 marca 2017 r. na 

godz. 1630. Nieobecni na posiedzeniu: Grzegorz Rupiński i Małgorzata Łączyńska. 

Ustawowy skład Rady Gminy liczy 14 radnych. Komisarz Wyborczy w Olsztynie posta-

nowieniem z dnia 27 marca 2017 r. stwierdził wygaśnięcie mandatu radnego Rado-

sława Błaszczyńskiego.  Przewodniczący przedstawił punkty do realizacji na drugim 

posiedzeniu i zaproponował dodanie do porządku obrad punktów: 

17a. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok. 

17b. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok 

19a. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimna-

zjum do nowego ustroju szkolnego. 

Odbyło się głosowanie nad przyjęciem do porządku obrad zaproponowanych punktów 

– 12 głosów za. 

Ad.9. Sprawozdanie Wójta – z powodu nieobecności Wójta nie możliwy do zrealizo-

wania. 

Ad.14.Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające fi-

nansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej. 

Michał Puszczało był zaniepokojony faktem, że o kwocie 763.000zł za odszkodowanie 

za grunty przejęte pod drogę w Gronitach  radni dowiedzieli się od starosty a nie od 

wójta. Wójt nie poinformował radnych również o tym, że wniosek złożony o dofinanso-

wanie przebudowy drogi w Gronitach złożył na kwotę wyższą niż umawiał się z pozo-

stałymi wnioskodawcami. Spowodowało to iż zabraknie pieniędzy na przebudowę 

drogi powiatowej Gietrzwałd – Siła. Niepokoił radnego również brak działań aby po-

prawić fatalne warunki lokalowe przedszkola w Gietrzwałdzie. Michał Puszczało uwa-

żał, że dopóki Wójt nie poinformuje rady o źródłach finansowania projektu przebudowy 

drogi do Gronit i nie udzieli wyjaśnień rada nie powinna podejmować ww. uchwały. 

Wystąpił w wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji punktu: Podjęcie 

uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań fi-

nansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Andrzej Roba-

czewski  był zdania, że rada miała wiedzę o kosztach wykupu gruntu. A. Kochanowska 

poinformowała, że w chwili projektowania drogi koszty wykupu nie były znane. Wartość 
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inwestycji została ustalona dużo  wcześniej. Michał Puszczał był zdania, że rada po-

winna wiedzieć o wszystkich ustaleniach na każdym etapie inwestycji. Eugenia Ratow-

ska była zdania, że radni są informowani o projektach inwestycji dopiero gdy się o to 

upominają. Wójt nie występuje z inicjatywą w tym kierunku. Podpisana została umowa 

z wykonawcą przebudowy drogi do Gronit. Z umową radni nie zostali zapoznani. 

Radna uważała, że rada aby uzyskać informacje od Wójta zmuszona jest wywierać na 

niego presję. Uzyskała jednak wszystkie informacje niezbędne do podjęcia decyzji o 

podjęciu ww. uchwały.  

Przewodniczący poinformował, że wójt nie zapraszał radnego z tego terenu gdy orga-

nizował spotkania w sprawie przebudowy drogi w Gronitach. Skarbnik poinformował, 

że o przebudowie drogi w Gronitach zdecydowano już w 2013 r. W budżecie i WPF  

środki na ten cel były przewidywane. Tworząc projekt przebiegu drogi wiadomo było 

że zmienią się jej standardy bo takie są warunki aby uzyskać dofinansowanie z UE.  

Zasada tego programu dofinansowania jest taka że najpierw trzeba zapłacić a potem 

następuje refundacja. Uchwała o kredycie jest niezbędna aby spłacić zobowiązania 

tego roku w kwocie ok. 2.600.000zł. Gdy uchwały nie zostaną podjęte mogą wystąpić 

kłopoty z płynnością finansową. Można jeszcze rozważać możliwość zmniejszenia o 

2.600.000zł wydatków bieżących. Wtedy należy zmienić budżet. E. Ratowska zapytała 

jak długo trwa procedura otrzymania kredytu. Skarbnik odpowiedział że ok. 2 miesięcy. 

A. Kochanowska poinformowała że termin pierwszej  płatności  jest  we wrześniu – 

remont kotłowni w szkole w Biesalu, następnie zakup samochodu strażackiego a w 

listopadzie faktura za roboty na drodze do Gronit. E. Ratowska postawiła wniosek o 

zakończeniu dyskusji. Przewodniczący zarządził przerwę od 1720   do  1735.   

Po przerwie Michał Puszczało wycofał swój wniosek. 

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na wy-

przedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z bu-

dżetu Unii Europejskiej -  12 głosów za.  

Ad.15.Podjęcie uchwały w sprawie   zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

bankowego. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego -  3 głosy za, 

8 głosów przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Ad.17.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany W P Finansowej Gminy Gietrzwałd na 

lata 2017–2028. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie zmiany W P Finansowej Gminy Gietrzwałd na lata 2017–2028 – 12 

głosów za.  

Ad. 17a. Podjęcie uchwały  uchylającej uchwałę w sprawie zmian w budżecie 

na 2017 rok. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały uchylającej w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok -  12 głosów za.  

Ad. 17b. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok – 12 głosów za.  
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Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na uzyskanie jako zabez-

pieczenia gwarancji bankowej ustanowionej w związku z realizacją projektu 

„Kreatywnie i twórczo - nowy wymiar edukacji w Biesalu” w ramach Regional-

nego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 

2014-2020 współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego. 

Agnieszka Zabłocka poinformowała,  że koszty które generowały okres trwałości zwią-

zane były z remontem i adaptacją sal szkolnych. Postanowiono remont sal zamienić 

na zakup sprzętu i wyposażenia trwałego, wtedy okres trwałości zmieni się z 5 lat na 

pół roku.  

Michał Puszczało przedstawił wniosek komisji o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. 

Komisje zaproponowały przeprowadzenie rozmowy z urzędem marszałkowskim na te-

mat doprecyzowania warunków zabezpieczenia kredytu. Skarbnik poinformował że na 

dzień dzisiejszy nie ma już potrzeby podejmowania tej uchwały gdyż gwarancja ban-

kowa została już podpisana. Odbyło się głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie ww. 

punktu z porządku obrad -  11 głosów za,  1 osoba  wstrzymała się od głosu.  

Ad. 19a. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjum do nowego ustroju szkolnego. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego 

ustroju szkolnego -  12 głosów za.  

Ad.30. Sprawy różne. 

Jolanta Wilewska zapytała kiedy zostanie naprawiona siatka uszkodzona w czasie re-

montu przepompowni. J. Kasprowicz odpowiedział, że jeszcze dzisiaj gdy tylko zosta-

nie naprawiona koparka.  

Przewodniczący zapytał kiedy zostanie rozwiązany problem zalewania posesji p. W.  

w Naterkach. J. Kasprowicz odpowiedział, że zostanie zamontowana przepompownia 

przydomowa i odbiór zebranych ścieków podzielony na dwie zlewnie. Przewodniczący 

poprosił  J. Kasprowicza aby o sposobie rozwiązania problemu powiadomił p. W.  

Małgorzata Lewandowska – czy zostało wysłane do PSE porozumienie w sprawie 

przebiegu linii 400 kV. Przewodniczący odpowiedział, że zgodnie z informacją jaka 

otrzymał tak, ale poprosił o potwierdzenie u pracownika zajmującego się tą sprawą.  

Andrzej Robaczewski zapytał o koszty poniesione w tym roku za odbiór odpadów. Czy 

różnią się od kosztów ubiegłego roku? K. Dzikowska odpowiedziała, że w tej chwili 

trudno powiedzieć. Będzie miała dane po zamknięciu kwartału.  

Na tym porządek obrad został wyczerpany i Przewodniczący zamknął obrady XXV 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Gietrzwałd. 
 

 

Protokoławała   

Elżbieta Bielańska 


